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REVISTA PRESEI 

16.05.2017 

 

∗ Sind FISC, precizări despre proteste: Ce spun sindicaliștii 

Cu privire la protestele spontane derulate astazi in institutiile din cadrul MFP, fata de 
proiectul Legii salarizarii, SindFISC prezinta o serie de exemple de coeficieţi de 
ierahizare care generează nemulţumiri in randul finanţiştilor, întrucât se dovedeşte că, 
munca acestora nu este apreciată la acelasi nivel cu munca personalului bugetar din 
alte domenii de activitate, prin urmatoarea comparaţie: 

- compararea coeficientului de ierarhizare de 1,96 prevazut pentru un consilier superior 
cu vechimea cea mai mare (ca specialist cu gradul cel mai mare ) din cadrul unităţilor 
subordonate ANAF care efectuează rambursări de TVA şi descoperă evaziunea fiscală 
si care nu mai beneficiaza de niciun alt spor sau avantaj meterial, dar care are, in 
schimb, multe interdicţii şi incompatibilităţi, neavând dreptul să desfăşoare şi alte 
activităţi aducătoare de venituri, cu coeficientul de ierarhizare prevazut pentru alte 
categorii de bugetari (consideraţe tot specialişti cu vechime în muncă similară şi gradul 
profesional cel mai înalt sau chiar cel mai scăzut). 

SindFISC doreste să se înţeleagă că, finantistii sunt îndreptăţiţi în demersul lor şi 
solicita tuturor să ii susţină. Totodata, solicita intelegere din partea celor care astazi au 
avut parte de unele neplaceri, ca urmare a protestelor personalului din cadrul institutiilor 
ANAF. 

In timp ce un finanţist, consilier superior cu vechimea cea mai mare, are un coeficient 
de iererhizare 1,96, pentru specialiştii altor domenii sunt prevazuti urmatorii coeficienti 
de ierarhizare : 

-pentru personalul din instituţii din domeniul culturii: 

- pag 56 - actor ( teatru sau mânuitor păpuşi ) la instituţii naţionale de cultură - 4,35; 
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- pag 57 - sufleor la instituţii naţionale de cultură - 2,74; 

- pag 58 - actor (teatru sau mânuitor păpuşi ) la alte instituţii de cultură - 3.37; 

- pag 58 - sufleor la alte instituţii de cultură - 2,00; 

- pag 60 - bibliotecar - 2,13; 

- pag 62 - muzeograf - 2,13; 

- pag 74 - registrator + consilier juridic ORC - 2,74, 

-pentru personalul diplomatic trimis în străinătate, chiar cu studii medii: 

- pag 76 - contabil studii medii - 2.86; 

- pag 76 - secretar dactilograf studii medii - 2,75; 

- pentru personalul de specialitate din domeniul justiţiei: 

- pag 78 - judecator stagiar gradaţie 0 ( cu vechimea cea mai mică) - 3,26; 

- pag 79 - procuror stagiar gradaţie 0 ( cu vechimea cea mai mică) - 3,10; 

- pag 80 - grefier şef cu studii medii - 3,02; 

- pag 83 - expert criminalist grad I - 2,91; 

- pag 87 - inspector de probaţiune grad I - 2,74. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

∗ Șeful ANAF anunță măsuri URGENTE după protestul spontan al angajaților 

Președintele Agenției Naționale de Administrare Fiscală (ANAF), Bogdan Nicolae Stan, 
susține că va face demersurile necesare, astfel încât nemulțumirile angajaților "să fie 
auzite" și să se găsească soluții " în vederea bunei funcționări a activității instituției". 
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"Nemulțumirile sindicatelor sunt legate de legea salarizării. Am avut deja discuții cu 
liderii de sindicat. Le-am ascultat revendicările. Am depus la Guvern propunerile de 
modificare a legii, în sensul eliminării discrepanțelor și al menținerii sporului de 15%. În 
mod onest și deschis suntem în dialog permanent cu aceștia. Le solicit și pe aceasta 
cale să își reia lucrul și îi asigur că în calitatea mea de președinte voi face demersurile 
necesare pentru ca nemulțumirile lor să fie auzite și să găsim soluții în vederea bunei 
funcționări a activității instituției", a declarat, luni, Bogdan Nicolae Stan, președintele 
ANAF, într-un comunicat remis AGERPRES. 

Liderul Alianței Naționale a Sindicatelor Bugetarilor 'Sed Lex', Vasile Marica, susține că 
23.000 de angajați din Finanțe au întrerupt lucrul, luni dimineața, la nivelul întregii țări, 
nemulțumiți de nivelul de salarizare din sistem, iar Guvernul "nu poate să ignore 23.000 
de oameni în stradă". 

"Este vorba despre legea salarizării care duce la scăderi de salarii. Este simplu și fără 
nicio explicație în plus. Nu știu ce se va întâmpla. Vom discuta probabil cu Ministerul 
Finanțelor și după aceea vom avea un răspuns. La ora actuală nu aș putea să spun. De 
două săptămâni ne chinuim să găsim o soluție la toate problemele astea, sindicatele nu 
au putut să le ofere, oamenii pe care îi reprezentăm sunt oameni pregătiți, oameni cu 
studii, și-au făcut calcule și au văzut că scad salariile și de aceea au ieșit în stradă", a 
declarat, luni, Vasile Marica, prezent la protestul din fata Ministerului Finanțelor Publice. 

Întrebat cât timp va dura protestul, Marica a răspuns: "Nu știu. Colegii mei, cât vor 
hotărî ei, atât vor sta". 

"Sunt convins că Guvernul va trimite pe cineva să discute, nu poate să ignore 23.000 de 
oameni în stradă", a spus Marica. 

Acesta se află în prezent la discuții cu reprezentații MFP. 

Angajații din Finanțe au declanșat luni dimineața un protest spontan la nivel întregii țări, 
aceștia fiind nemulțumiți de proiectul Legii salarizării bugetare, care prevede scăderi 
salariale de până la 20% din salariul actual în acest sector. 

Protestul a început la Direcția Finanțe București, dar de la ora 10:30 cei aproximativ 500 
de protestatari au plecat în marș către Ministerul Finanțelor Publice. 
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(Sursa: Agerpres) 

 

∗ Parlamentul a decis: primarul poate semna, fără teamă, „ca primarul“ 
 
Senatorii au adoptat cu 97 de voturi „pentru“ şi 8 „împotrivă“ proiectul prin care aleşii 
locali sunt exceptaţi de răspundere pentru unele acte administrative semnate. În 
această nouă formă, primarii, viceprimarii şi preşedinţii de consiliu judeţean pot da 
socoteală mai greu pentru demersurile lor, în condiţiile în care pot invoca principii 
precum „necesitatea“ şi „oportunitatea“ actului administrativ. 
 
Proiectul iniţiat de 30 de parlamentari PNL, PMP şi ALDE prevedea, iniţial, că  aleşii 
locali răspund „exclusiv“ pentru actele semnate de ei doar dacă acestea „nu au avizul 
de legalitate dat de secretarul instituţiei precum şi semnăturile funcţionarilor publici cu 
atribuţii în domeniul actului emis“.  Un act emis de o instituţie publică locală care va fi 
dovedit ilegal atrăgea doar răspunderea funcţionarilor publici care l-au semnat, 
absolvind de vină alesul local. Alesul local putea fi tras la răspundere doar dacă 
semnează acte care nu au primit astfel de avize.  
 
n urma criticilor venite dinspre societatea civilă, senatorii din Comisia juridică şi de 
administraţie l-au modificat precizând că aleşii locali răspund „după caz“, 
contravenţional, civil sau penal pentru documentele emise sau adoptate. Pe de altă 
parte, senatorii au lăsat o portiţă prin care aleşii locali pot invoca în momentul adoptării 
sau emiterii unui act principiul „necesităţii” şi al „oportunităţii”. Mai precis, alineatul 3 al 
articolului 128 prevede următorul lucru: „Aprecierea necesităţii şi oportunitatea adoptării 
şi emiterii actelor administrative aparţine exclusiv autorităţilor deliberative, respectiv 
executive şi nu pot face obiectul controlului altor autorităţi. Întocmirea rapoartelor 
prevăzute de lege, contrasemnarea sau avizarea pentru legalitate şi semnarea notelor 
de fundamentare angajează răspunderea administrativă, civilă sau penală, după caz, a 
semnatarilor, în cazul încălcării legii, în raport cu atribuţiile specifice”. 
 
Se ajunge tot la „răspunderea exclusivă“ De asemenea, la alineatul 5 al aceluiaşi articol 
se precizează că un act administrativ produce efecte juridice şi în cazul în care nu are 
toate semnăturile necesare pentru a fi adoptat sau emis, iar în cazul unor „consecinţe 
vătămătoare“ e angajată exclusiv răspunderea semnatarilor. Mai exact, alineatul cu 
pricina arată că: „Actele autorităţilor administraţiei publice locale aprobate sau emise 
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fără a fi fundamentate, semnate, contrasemnate sau avizate din punct de vedere tehnic 
sau al legalităţii produce efecte juridice depline, iar în cazul producerii unor consecinţe 
vătămătoare este angajată răspunderea juridică a semnatarilor“.  
 
(Sursa: Adevarul) 
 
 
 
∗ Salariile care vor fi majorate începând cu 1 iunie 
 
Salariile inspectorilor Gărzii de Mediu şi ale personalului din cadrul Agenţiei Naţionale 
pentru Protecţia Mediului, ANPC dar şi Administraţia Rezervaţiei Biosferei Delta Dunării 
vor fi majorate începând cu 1 iunie.  

Deputaţii din comisiile de muncă şi buget au dezbătut şi aprobat creşteri de 20% ale 
salariilor pentru angajaţii acestor instituţii. 

Decizia aleşilor vine după ce săptămâna trecută inspectorii de la Garda de Mediu au 
intrat în grevă, nemulţumiţi de salariile care în medie se cifrează la aproximativ 1.500 de 
lei. 

Proiectul de lege urmează să intre în dezbaterea plenului Camerei Deputaţilor. 

(Sursa: Antena 3) 

 

∗ Dragnea aruncă bomba: Noul sistem de impozitare ar putea fi amânat cu un an... 
Care e hiba  

Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat, luni, la Antena 3, că există posibilitatea ca 
introducerea impozitului pe gospodărie şi noua modalitatea de calcul a dărilor către stat 
ar putea fi amânată cu un an, dacă nu va exista garanţia că va exista un număr suficient 
de consultanţi fiscali pentru populaţie. 

”Nu avem de gând să renunţăm la sistemul nou de impozitare pentru că este un sistem 
prin care clasa mijlocie se dezvoltă. În perioada următoare o să analizăm cu foarte 
mare atenţie dacă anul 2018 este un interval suficient pentru a putea gestiona 
înfiinţarea acelui corp de 35.000 de consultanţi fiscali. Dacă vom ajunge la concluzia că 
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actualul sistem nu ne dă garanţia că, până la finalul anului 2018, aceşti consultanţi 
fiscali pot fi identificaţi, atunci putem amâna cu un an”, a declarat Liviu Dragnea. 

,,Totuşi, va fi menţinut obiectivul aplicării neimpozitării veniturilor sub 2.000 de lei 
începând din anul 2018.”, a mai spus preşedintele PSD. 

(Sursa: Realitatea) 

 

Legea salarizării bugetare, plină de capcane. Unele venituri vor scădea masiv 

Salariile unor bugetari vor scădea masiv, în urma unui efect bizar al mixului dintre legea 
salarizării unitare şi noul sistem de impozitare propus acum de guvern, 
potrivit Economica.net care spun că legea unică a salarizării nu a fost corelată cu 
sistemul de impozitare actual. 

Bugetarii ar putea pierde, astfel, până la 16% din salariu. Între timp, proiectul mai face 
un pas mic spre adoptare. Senatorii jurişti au avizat favorabil propunerea Guvernului. 
Cu excepţia opoziţiei. PNL şi USR au votat împotrivă pentru că, din punctul lor de 
vedere, legea nu este sustenabilă.  

Potrivit acestora, un angajat la stat care are acelaşi salariu brut acum cu cel prevăzut în 
grila salarizării unitare, începând cu noua lege va avea un salariu mai mic cu 16%. 
Calculele jurnaliştilor arată că, la un venit brut de 5.034 de lei, cât a fost câştigul salarial 
mediu brut din administraţia publică în luna februarie 2017, venitul net al angajatului va 
scădea, după aplicarea noii legi, cu 562 de lei.  
 
Asta în condiţiile în care, potrivit noilor prevederi fiscale, respectiv introducerea unui 
impozit pe venitul global şi trecerea contribuţiilor în sarcina angajatului din acelaşi brut, 
salariatul va plăti 35% contribuţii, incluzând aici și partea angajatorului, alături de 
impozitul anual de 10% pe suma ce depăşeşte 2.000 de lei.  
 
 
De anul viitor, potrivit proiectului de lege ajuns în Parlament, contribuţia angajatorului va 
fi transferată în salariul brut al angajatului, prin majorare. 
În sectorul privat nu vor fi probleme și asta pentru că salariul este negociat întotdeauna 
la valoarea netă iar transferul contabil poate fi realizat, fără restricții, cu modificări 
salariale la venitul brut. În cazul veniturilor din sectorul public, schimbările fiscale vor 
afecta semnificativ salariile încasate de bugetari.  
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(Sursa: Realitatea) 

 

 

∗ Președintele Klaus Iohannis trimite la REEXAMINAREA Legea funcționarilor 
publici. Ce invocă 

Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a trimis luni, 15 mai a.c., Parlamentului, 
spre reexaminare, Legea pentru modificarea și completarea Legii nr. 188/1999 privind 
Statutul funcționarilor publici. 

București, 15 mai 2017 

Domnului Călin Popescu Tăriceanu 

Președintele Senatului 

În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 

formulez următoarea 

  

CERERE DE REEXAMINARE 

asupra 

Legii pentru modificarea și completarea Legii nr. 188/1999 privind Statutul funcționarilor 
publici 

  

Legea pentru modificarea și completarea Legii nr. 188/1999 privind Statutul 
funcționarilor publici vizează modificări ale atribuțiilor Agenției Naționale a Funcționarilor 
Publici (A.N.F.P.), precum și o serie de intervenții legislative în ceea ce privește regimul 
juridic al funcției publice. 
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Art. I pct. 18 și pct. 22 abrogă dispozițiile normative (art. 86 alin. (2) și (3), respectiv art. 
94 alin. (1) lit. m) din Legea nr. 188/1999) conform cărora funcționarului public trimis în 
judecată pentru săvârșirea unei infracțiuni de natura celor prevăzute la art. 54 lit. h) – ce 
include infracțiuni de corupție și de serviciu - i se suspendă de drept raportul de 
serviciu. 

Suspendarea de drept și suspendarea facultativă a raporturilor de muncă sau de 
serviciu în cazul trimiterii în judecată sunt măsuri provizorii destinate protecției entității 
angajatoare și se bucură, în prezent, de un cadru normativ și jurisprudențial bine 
conturat și fundamentat. Astfel, suspendarea de drept din funcție în cazul trimiterii în 
judecată este prevăzută și pentru alte categorii socioprofesionale: judecători 
constituționali (art. 66 alin. (3) din Legea nr. 47/1992 privind organizarea și funcționarea 
Curții Constituționale), magistrați (art. 62 alin. (1) lit. a) din Legea nr. 303/2004 privind 
statutul judecătorilor și procurorilor) sau practicieni în insolvență (art. 36 lit. h) teza a 
doua din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 86/2006 privind organizarea activității 
practicienilor în insolvență). 

Totodată, potrivit art. 52 alin. (1) lit. b teza a II-a din Codul Muncii, contractul individual 
de muncă poate fi suspendat din inițiativa angajatorului în cazul în care salariatul a fost 
trimis în judecată pentru fapte penale incompatibile cu funcția deținută. 

În jurisprudența sa constantă, Curtea Constituțională a reținut că sancțiunea 
administrativă a suspendării raportului de serviciu al funcționarului public din funcția 
publică pe care acesta o deține, în cazul în care s-a dispus trimiterea sa în judecată 
pentru anumite infracțiuni, are ca finalitate protejarea autorității sau a instituției publice 
față de pericolul continuării activității ilicite și al extinderii consecințelor periculoase ale 
faptei penale săvârșite de către funcționarul public. (Decizia nr. 219/2015, Decizia nr. 
62/2013, Decizia nr. 1.006/2012, Decizia nr. 539/2011, Decizia nr. 539/2010, Decizia nr. 
1437/2009, Decizia nr. 48/2003). 

Excluderea cu totul a funcționarilor publici (inclusiv a înalților funcționari publici) din 
sfera aplicării măsurii suspendării raportului de serviciu în cazul trimiterii în judecată 
(mai cu seamă pentru situația săvârșirii unor infracțiuni care au legătură cu funcția 
deținută) generează multiple efecte negative. Pe de o parte, prin această măsură 
legislativă se creează, fără nicio justificare obiectivă, o situație unică în ansamblul 
reglementărilor privind exercitarea funcției publice. 
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Pe de altă parte, considerăm că prin eliminarea acestei forme de protecție a instituției 
publice se vulnerabilizează însăși autoritatea publică, iar norma preconizată pare a 
avea în vedere, mai degrabă, protejarea funcționarului public trimis în judecată aflat într-
o asemenea ipoteză, decât protejarea funcției publice, în general. 

Prin urmare, apreciem că o asemenea normă afectează funcția publică și poate genera 
o serie de consecințe dificil de gestionat, spre exemplu atunci când în cadrul aceleiași 
instituții publice, unui contractual trimis în judecată angajatorul îi poate suspenda 
contractul de muncă, în timp ce împotriva unui funcționar public aflat în aceeași situație, 
angajatorului îi este interzisă  această posibilitate. 

Pe lângă utilitatea practică a suspendării raportului de serviciu al funcționarului public 
din funcția publică pe care acesta o deține, în cazul în care s-a dispus trimiterea sa în 
judecată pentru anumite infracțiuni, la conturarea unei soluții legislative în materie 
trebuie avute în vedere, caracterul temporar al măsurii, precum și faptul că aceasta nu 
conduce la discriminări în cadrul aceleiași categorii de subiecte de drept, nu afectează 
exercitarea dreptului la muncă și la alegerea liberă a profesiei, a meseriei sau ocupației 
și nici nu încalcă prezumția de nevinovăție. 

La toate acestea se adaugă și așteptările existente la nivelul societății privind etica, 
deontologia funcționarului public. Din toate aceste perspective, considerăm că 
intervenția legislativă prevăzută la Art. I pct. 18 și pct. 22 din legea transmisă la 
promulgare nu se justifică. 

În ceea ce privește aplicarea în timp a dispozițiilor privitoare la suspendarea raporturilor 
de serviciu, apreciem că se impune și reanalizarea art. II alin. (1) din legea transmisă la 
promulgare, întrucât prin utilizarea sintagmei „precum și cu cele aduse prin prezenta 
lege” norma este lipsită de claritate putând genera interpretări diferite în practică, mai 
ales prin raportare la art. I pct. 22 din lege. 

În ideea protecției funcției publice, dar și a respectării criteriilor care să asigure 
transparența, imparțialitatea, independența și integritatea în exercitarea acesteia, 
apreciem că ar  trebui reanalizate și intervențiile legislative prin care sunt modificate 
unele prerogative ale Agenției Naționale a Funcționarilor Publici (A.N.F.P.) ce au drept 
consecință diminuarea influenței sale în procesul de recrutare a funcționarilor publici și 
de management al funcției publice (art. I pct. 3, 5, 13 și 14). 
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Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă 
exclusivă a Parlamentului, vă solicităm reexaminarea Legii pentru modificarea și 
completarea Legii nr. 188/1999 privind Statutul funcționarilor publici. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

∗ Evaluare fără precedent a tuturor parchetelor. Anunţul ministrului justiţiei 

Ministrul justiției anunță o evaluare fără precedent a domeniului pe care îl 
administreaza. Tudorel Toader spune că va face un audit al tuturor parchetelor din 
România. De asemenea, el va organiza o licitaţie pentru ca o firmă independentă să 
facă o evaluare a întregului sistem de justiţie din România. 

„Serviciul acesta de auditare am spus tot timpul ca va fi extern, dar n-am spus cât de 
extern. Adică dacă va fi extern Ministerului Justiţiei sau dacă va fi o entitate specializată 
în audit. La Ministerul Justiției au mai fost două astfel de audituri. Acum definitivăm 
obiectivele, fundamentarea acestui demers şi scoatem la licitaţie publică pentru o firmă 
specializată, care poate să fie din ţară sau din străinatate. Nu uitaţi că celelate două au 
fost din străinătate”, a spus luni ministrul Tudorel Toader. 

El a explicat că motivul pentru care vrea să facă acest audit îl reprezintă, de pildă, 
deciziile diferite luate de instanțe în privința acelorași aspecte. De asemenea, sunt 
probleme și în ceea ce privește punerea în aplicare a unor hotărâri judecătorești, durata 
proceselor și modul în care este organizat în prezent sistemul judiciar. Sunt în țară 
judecătorii și parchete care de ani de zile funcționează cu un singur judecător, respectiv 
procuror, spunea ministrul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

∗Tudorel Toader pregătește REFORMA justiției din temelii: Ce spune despre 
modificarea codurilor 
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Cele patru coduri - penal, de procedură penală, civil şi de procedură civilă - urmează să 
fie evaluate în toamna acestui an, a declarat luni ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, care 
le-a solicitat reprezentanţilor sistemului judiciar să formuleze propuneri de modificare.  

 
"Cu ocazia consultării prealabile, am primit propuneri realmente valoroase de modificare 
a codurilor penale, dar opinii care ies din limita obiectivului de reglementare, de punere 
de acord cu deciziile CCR, pe care le-am reţinut şi pe care le vom valorifica la 
momentul când vom evalua cele patru coduri - penal, procedură penală, civil, procedură 
civilă", a spus Toader, potrivit agerpres.ro. 

El le-a cerut reprezentanţilor sistemului judiciar, în cadrul consultărilor publice privind 
proiectul de modificare a codurilor penale desfăşurate luni, să vină cu propuneri.  
 
"Între timp, CCR a mai pronunţat şi alte decizii. Va pronunţa şi alte decizii de 
neconstituţionalitate şi după ce proiectul va fi trimis la Guvern şi la Parlament, ceea ce 
înseamnă că această activitate de legiferare pentru cele două coduri penale, pentru 
codul civil şi cel de procedură civilă, cealaltă legislaţie, va fi o activitate continuă. Avem 
decizii ale CCR care vor genera modificări la Codul muncii, la legislaţia, eu ştiu, Codul 
silvic, celelalte domenii de legiferare, pe care va trebui, în egală măsură şi cu prioritate, 
să le punem de acord cu deciziile CCR. (...) În perspectiva unei evaluări a celor patru 
coduri pentru toamnă, să ne formulaţi propunerile dumneavoastră de revizuire, de 
modificare a codurilor, pentru că toţi ştim că sunt anumite instituţii care trebuie 
modificate, trebuie îmbunătăţite, trebuie corelate chiar între ele, corelate cu exigenţele 
constituţionale, cu cerinţele Convenţiei Europene a Drepturilor Omului", a precizat 
ministrul Justiţiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

∗ Procurorul general şi-a pierdut răbdarea: Solicitare de URGENŢĂ pentru 
Parlament 

Procurorul general al României, Augustin Lazăr, a trimis o scrisoare Camerei 
Deputaţilor, prin care solicită urgentarea votului pe solicitarea DNA de începere a 
urmăririi penale a fostului ministru Eugen Bejinariu. Solicitarea se află în parlament din 
noiembrie 2016, însă nici până azi nu a fost supusă votului în plen. 
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Fost secretar general al Guvernului Năstase este suspectat de DNA de abuz în serviciu 
în Dosarul Microsoft 2, dosar disjuns din cel în care Gabriel Sandu, Dorin Cocoş, 
Dumitru Nicolae și Gheorghe Ştefan au fost condamnați la închisoare cu executare. 

Pe 22 noiembrie 2016, Ministerul Public solicita Camerei Deputaţilor să "formuleze 
cererea de efectuare a urmăririi penale faţă de Bejinariu Eugen, fost ministru pentru 
coordonarea Secretariatului General al Guvernului în perioada 2003-2004, sub aspectul 
săvârşirii infracţiunii de abuz în serviciu dacă funcţionarul public a obţinut pentru sine 
sau pentru altul un folos necuvenit". Pe 28 noiembrie 2016, Comisia juridică a Camerei 
Deputaţilor a dat aviz favorabil pe cererea DNA, însă votul în plen nu a mai avut loc, 
chiar dacă s-a încercat de trei ori. 

Ultima tentativă de a supune votului solicitarea DNA a fost pe 4 aprilie, însă plenul 
Camerei a retrimis la Comisia Juridică problema. Preşedintele Comisiei Juridice, Eugen 
Nicolicea, declara că va solicita procurorului general lămuriri cu privire la valabilitatea 
cererii formulate de DNA în legislatura trecură. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

∗ Liviu Dragnea le dă o VESTE URIAȘĂ bugetarilor: AȘTEPTAREA se termină pe 1 
iulie 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat luni, la Cilieni, în judeţul 
Olt, că legea salarizării unitare va fi finalizată şi aprobată şi că nu vede de ce nu ar fi 
adoptată până la 1 iulie. 

"Legea salarizării va fi finalizată şi va fi aprobată. Este o lege care va pune ordine în 
sistem şi prin care se măresc salariile. Sunt unii care vor să li se mărească şi mai mult. 
Sau sunt unii care spun, nu neapărat îi condamn, domne, mi-ai mărit mie dar de ce i-ai 
mărit lu' ăla mai mult decât mie? Nu e o lege uşoară dar va fi dusă la capăt, cu discuţii, 
se continuă discuţiile, se analizează toate amendamentele, dar în final se va adopta. 
Eu, aşa cum am convenit, dorim ca până pe 1 iulie să fie adoptată legea. Şi sunt toate 
şansele. Adică nu văd de ce nu s-ar adopta", a spus Dragnea, scrie agerpres.ro. 

Comisia juridică din Senat a dat, luni, un aviz favorabil cu amendamente proiectului legii 
salarizării personalului plătit din fonduri publice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

∗ UPDATE DIICOT deschide un dosar penal în legătură cu atacul cibernetic 

Procurorii DIICOT au deschis un dosar penal in rem pentru infracțiuni contra siguranței 
și integrității sistemelor și datelor informatice, în legătură cu atacul cibernetic din 
ultimele zile. 

Potrivit unor oficiali ai DIICOT, procurorii s-au autosesizat în acest caz și au deschis un 
dosar penal pentru săvârșirea infracțiunilor de acces ilegal la un sistem informatic (art. 
360 Cp), alterarea integrității datelor informatice (art. 362 Cp) și perturbarea funcționării 
sistemelor informatice (art. 363 Cp). 
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Procurorii așteaptă să primească informații de la SRI pe această temă, dar și ca 
instituțiile afectate să depusă plângeri penale. 

Activitatea Uzinelor Dacia de la Mioveni a fost întreruptă parțial, sâmbătă, în urma unui 
atac cibernetic ce a afectat unele dintre sistemele informatice. 

"După ce, vineri, 12 mai, virusul informatic ransomeware a afectat Groupe Renault, 
situația este acum sub control. Au fost întreprinse imediat o serie de măsuri proactive, 
cum ar fi suspendarea temporară a activității industriale pentru a stopa răspândirea 
virusului și a proteja Grupul. Acest atac cibernetic a avut loc în diferite țări, diferite 
sectoare de activitate și companii", se preciza într-un comunicat transmis de Direcția 
Comunicare din cadrul Grupului Renault România. 

Luni dimineața, activitatea la Uzinele Dacia a reluată în mod normal, după înlăturarea 
efectelor atacului cibernetic. 

La sfârșitul săptămânii trecute, calculatoare din aproape 100 de țări au fost afectate de 
o amenințare de tip ransomware, denumită "WannaCry". 

''Începând de vineri, 12 mai, numeroase organizații din întreaga lume au fost afectate 
de o nouă variantă de ransomware denumită 'WannaCry'. Rapoartele preliminare arată 
faptul că au avut loc zeci de mii de atacuri informatice în circa 100 de țări. Malware-ul 
se propagă prin intermediul unor mesaje email care conțin atașamente și link-uri 
malițioase, atacatorii utilizând tehnici de inginerie socială pentru a determina utilizatorii 
să le acceseze (phishing). Odată infectat un calculator dintr-o rețea, malware-ul 
încearcă să se răspândească în interiorul acesteia și să afecteze toate calculatoarele 
care comunică între ele. Procesul de răspândire se realizează prin exploatarea unei 
vulnerabilități a sistemului de operare'', susține Poliția Română. 

Microsoft a publicat încă din luna martie 2017 o actualizare de securitate pentru 
rezolvarea vulnerabilității exploatată de acest ransomware pentru răspândire, cunoscută 
ca MS17-010. După infectarea cu malware și criptarea datelor de pe calculatoare, 
atacatorii solicită o plată de circa 300 USD (0.1781 bitcoin) pentru decriptarea acestora. 

(Sursa: Agerpres) 
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∗ Liviu Dragnea despre indemnizațiile de creștere a copilului: Trebuie regândit modul de 
calcul al procentului de 85% 

Președintele PSD, Liviu Dragnea, susține că trebuie regândit modul în care se 
calculează indemnizațiile pentru creșterea copilului, în condițiile în care indemnizațiile în 
valoare de 160.000 de lei sau 140.000 de lei sunt prea mari. 

Liderul social-democraților a afirmat, luni seară, la Antena 3, că a avut o discuție cu 
ministrul Muncii, Olguța Vasilescu, și că au ajuns la concluzia că trebuie definit corect 
modul de calcul al indemnizației care reprezintă 85% din venituri și nu se pune 
problema neapărat a unei plafonări a acestor drepturi bănești. 

"În seara asta m-am văzut cu dna Olguța Vasilescu, pentru că i-am spus că vreau să 
vedem ce a generat noțiunea de plafonare. Suntem în situația în care, din păcate, 
legislația actuală, reglementarea actuală generează niște anomalii și nu este foarte 
simplu. De exemplu, sunt indemnizații care ajung la 160.000 de lei pe lună pentru 
creșterea copilului. Cred că e cam mult, totuși. Sunt indemnizații care ajung la 140.000 
de lei pe lună. Am văzut niște comentarii pe Facebook, sigur, glumețe, întreba cineva: 
domnule, dar, totuși, îi ia pamperși cu diamante, ca să pui un miliard și jumătate de lei 
(lei vechi, n.r.) pe lună. Prevederile actuale pot genera astfel de anomalii și sigur că se 
și exploatează, se și profită de actualele prevederi, pentru că nu e definit bine, corect 
din ce se calculează acel procent de 85%", a declarat Liviu Dragnea. 

Potrivit președintelui PSD, la Ministerul Muncii au ajuns și unele informații că există 
persoane cu activități independente și firme care profită de această situație pentru a 
obține venituri mai mari. 

"Sunt oameni cu activități independente care își pun niște venituri foarte mari, sau fac 
niște vânzări, plătesc o contribuție, dar e o contribuție de 5,5% și impozitul pe venit care 
este 16% și, iertați-mă, să faci lucrul acesta și după acea să primești doi ani de zile zeci 
de miliarde, nu e în regulă. Am vorbit cu dna Olguța Vasilescu să analizeze cu colegii 
din minister și să gândim un sistem, nu neapărat să punem un plafon, dar care să 
regândească modul de calcul al procentului de 85%. (...) Am înțeles că a primit 
informări, semnale de alarmă din diverse locuri, din diverse instituții: vedeți că se 
întâmplă aceste lucruri — nu știu dacă sunt reale sau nu, nici ea nu știe dacă sunt 
adevărate sau nu, poate că vor ieși la iveală — firme care găsesc mame în devenire pe 
care le angajează, le dau salarii mari și beneficiază de aceste venituri", a spus Dragnea. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                      UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 
                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 
                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 
Împreună vom fi mai puternici                         
 

17 
 

Liderul PSD a subliniat că obiectivul principal este ca mamele să fie ajutate mai mult 
decât până acum deoarece natalitatea în România este scăzută. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

∗ Asociaţia service-urilor auto cere deputaţilor să modifice două articole din legea 
RCA pentru a evita apariţia unui blocaj 

Asociaţia Societăţilor de Service Auto Independente (ASSAI) a anunţat luni că a solicitat 
comisiei de Buget Finanţe din Camera Deputaţilor modificarea a două articole din legea 
care reglementează asigurările auto obligatorii RCA, înainte de a fi votată în plen, în 
contextul în care termenul de plată a despăgubirii a fost extins în legea RCA de la 10 
zile la 40 de zile, iar în România nu există preţuri de referinţă pentru bunuri şi servicii. 

Transportatorii au cerut recent prelungirea perioadei de plafonare a tarifelor RCA după 
data de 18 mai, în condiţiile în care o nouă lege RCA nu este încă în vigoare şi există 
pericolul ca preţurile să crească puternic în viitorul apropiat. 

Până în septembrie 2016, termenul de plată a despagubirii a fost de 10 zile, chiar daca 
acesta era încălcat de cele mai multe ori de către anumiţi asigurători, potrivit ASSAI. 

„Guvernul Cioloş, odata cu emiterea OUG a RCA, a făcut şi un cadou legislativ 
firmelor de asigurări, prelungind termenul de plată a despăgubirii de patru ori, 
acesta ajungând la 40 de zile. Cine căştigă din prelungirea termenului de plată a 
despăgubirii? Asigurătorul sau păgubitul RCA?”, a declarat preşedintele ASSAI, 
Cristian Muntean, în cadrul comunicatului. 

Al doilea articol vizat este cel legat de plata despăgubirilor. Potrivit proiectului de lege, 
„pentru prejudiciile produse bunurilor, despăgubirile se stabilesc pe baza 
preţurilor de referinţă pe piaţă la data producerii riscului asigurat”. Muntean atrage 
însă atenţia că, în România, nu există preţuri de referinţă pentru bunuri şi servicii. 
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„În mod particular, în domeniul reparaţiilor auto, este absolut imposibil să fie 
calculat un preţ clar de referinţă valabil pentru toate unităţile reparatoare, în 
condiţiile in care Registrul Auto Român are în evidenţă peste 9860 de unităţi 
reparatoare autorizate, dintre care 15% se închid/înfiinţează anual”, a declarat 
Muntean, în cadrul comunicatului. 

El atrage atenţia că, atunci când un păgubit trebuie să primească o despăgubire, 
formulările trebuie să fie clare şi să nu permită interpretări. Consecinţa menţinerii 
acestui articol, potrivit lui Muntean, ar fi apariţia unui blocaj în dacă firmele de asigurări 
ar diminua în mod arbitrar plata despăgubirilor. În plus, s-ar prelungi nejustificat de mult 
timpul de indisponibilizare a autovehiculului în service, iar păgubitul nevinovat de 
producerea unui accident ar putea fi tras la raspundere pentru diferenţele de cost 
neachitate de catre asigurător. 

Piaţa poliţelor auto obligatorii (RCA) a atins, la sfârşitul primului trimestru al anului 2017, 
valoarea de 1,06 miliarde lei, nivel similar cu cel consemnat în aceeaşi perioadă a 
anului trecut, 1,07 miliarde lei, potrivit datelor ASF. În primele trei luni, pe ansamblul 
întregii pieţe, prima medie RCA anualizată a scăzut cu aproximativ 3%, faţă de aceeaşi 
perioadă a anului trecut, atingând valoarea de 727 lei. Pentru persoane fizice, prima 
medie anualizată a fost de 533 lei, în timp ce pentru persoane juridice aceasta a ajuns 
la 1.340 de lei. Numărul contractelor anuale a ajuns, în primele trei luni ale anului, la 
1,46 milioane unităţi, faţă de 1,44 milioane în primul trimestru al anului 2016, cea mai 
mare pondere fiind reprezentată de poliţele cu o valabilitate de 6 luni. 

Totodată, dauna medie RCA plătită pentru vătămări corporale, în primul trimestru din 
2017, a crescut cu 48%, comparativ cu aceeaşi perioadă a anului trecut, în timp ce 
pentru pagube materiale a scăzut cu 3%. De asemenea, rata combinată a scăzut pentru 
prima dată sub pragul de 100%, ajungând la 97%, în scădere de la 106%. 

În acelaşi timp, se observă o concentrare semnificativă la nivelul cotei de piaţă a 
asigurătorilor din top, astfel încât primele două societăţi concentrează aproape 60% din 
portofoliul RCA din România. Astfel, liderul pieţei, City Insurance, deţine 31,6% din 
piaţă, iar Euroins deţine 27,7%. Asirom, care era liderul pieţei după primul semestru al 
anului trecut, este pe locul al treilea, cu o cotă de piaţă de 10,2%. Allianz-Ţiriac, care 
avea cea mai mare cotă de piaţă la finalul anului trecut, se află pe poziţia 4, cu 8,5%. 

(Sursa: Digi 24) 
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